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ONDERWERP Beantwoording schriftelijke vragen 

ex. art. 47 betreffende 'Overal in de 

provincie rivierkreeftjes in netjes?' 

DATUM 19-12-2023 

DOCUMENTNUMMER UTSP-389271529-4748 

CONTACTPERSOON Saskia Guldemond 

TELEFOONNUMMER +31652769464 

E-MAILADRES saskia.guldemond@provincie-

utrecht.nl 

DOMEIN/OPGAVE LLO 

TEAM NEL 

BIJLAGEN Geen 

Geachte mevrouw Van Gilse en meneer Schaddelee, 

 

Op 12 november 2023 ontvingen we uw schriftelijke vragen, getiteld ‘Overal in de provincie rivierkreeftjes in de 

netjes?’. Met deze brief beantwoorden we de gestelde vragen. 

 

Aanleiding  

De aanleiding voor uw vragen is de op 17 oktober jl. in de Tweede Kamer aangenomen motie, ingediend door 

Tweede Kamerlid Thom van Campen e.a., met de strekking bevissing van de Amerikaanse rivierkreeft breder dan 

alleen door enkele beroepsvissers toe te laten en om de regering een offensief invasieve exoten op te laten stellen, 

zodat bedreiging van biodiversiteit, waterinfrastructuur en de waterkwaliteit wordt tegengegaan, en dit plan uiterlijk 

in het tweede kwartaal van 2024 aan de Kamer te doen toekomen. 

 

Beantwoording schriftelijke vragen 

1. Is het college van Gedeputeerde Staten (GS) bekend met deze aangenomen motie?  

 

Antwoord: Ja, wij zijn bekend met de aangenomen motie van Van Campen e.a. 

 

2. Is het college van GS het ermee eens dat de Amerikaanse rivierkreeft een bedreiging vormt voor de 

biodiversiteit, waterkwaliteit en staat van de oevers in onze provincie?  

 

Antwoord: Ja, wij zijn het ermee eens dat Amerikaanse rivierkreeften een bedreiging vormen voor de 

biodiversiteit, waterkwaliteit en de staat van de oevers in onze provincie. Amerikaanse rivierkreeften 

zijn door de Europese Unie omwille van de bedreiging van de biodiversiteit toegevoegd aan de 

Europese lijst met invasieve exoten.  

 

3. Deelt het college van GS de mening dat het breder toelaten van bevissing van de Amerikaanse 

rivierkreeft kan zorgen voor een stap in de goede richting om de populatie van de Amerikaanse 

rivierkreeft in onze provincie onder controle te krijgen?  
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Antwoord: Ja, het wegvangen van Amerikaanse rivierkreeften kan zorgen voor een stap in de goede 

richting om de populaties van de Amerikaanse rivierkreeften onder controle te krijgen. 

Wegvangen/bevissen van Amerikaanse rivierkreeften is in de praktijk echter niet eenvoudig gebleken 

en de effectiviteit ervan kan nog niet gegarandeerd worden. Met oog op de maaswijdte van de nu 

beschikbare fuiken en korven kunnen alleen (half)volwassen Amerikaanse rivierkreeften met deze 

middelen gevangen worden. Jongere dieren ontsnappen door de mazen. De (half)volwassen 

Amerikaanse rivierkreeften eten onder normale omstandigheden een deel van hun eigen nazaten 

weer op; het wegvangen van dit deel van de populatie zorgt er dan voor dat er meer van de 

juvenielen geslachtsrijp kunnen worden. Met oog op bijvangsten en dierenwelzijn kunnen de mazen 

vooralsnog niet verkleind worden zonder een grote negatieve impact. Er zijn nieuwe vangmiddelen in 

ontwikkeling, maar die zijn nog niet voor brede toepassing geschikt. Bovendien vereist het vangen 

van Amerikaanse rivierkreeften veel arbeid; er is een forse dichtheid aan fuiken en korven nodig om 

de kreeftenstand te doen dalen, en al die fuiken en korven moeten regelmatig geleegd worden. Door 

de gebrekkige effectiviteit is dit een inspanning die oneindig gepleegd zou moeten worden. Dit is ook 

gebleken uit het onderzoek dat wij mede hebben uitgevoerd in de Distelvinkplas in de Molenpolder. In 

het uitzonderlijke geval dat het zou lukken om de kreeftenstand lokaal te verlagen, blijft er 

watersysteem achter dat gedomineerd wordt door bodemwoelende, plankton-etende vissen en een 

gebrek aan (onder)waterplanten en zaden daarvan. Omdat Amerikaanse rivierkreeften over land 

migreren, en het ecosysteem wat achterblijft na het verlagen van de kreeftenstand zeer geschikt is 

voor vooral de Amerikaanse rivierkreeften, kan dominantie binnen korte tijd opnieuw ontstaan 

wanneer vrouwelijke rivierkreeften, met de eieren onder de staart, het gebied opnieuw betrekken. 

 

4. Is het college van GS bereid het breder openstellen van bevissing van de Amerikaanse rivierkreeft op 

te nemen in het Uitvoeringsprogramma Invasieve Exoten provincie Utrecht op te nemen?  

 

Antwoord: Gedeputeerde Staten zijn niet bevoegd om de bevissing van Amerikaanse rivierkreeften 

breder open te stellen. Fuiken en korven zijn onderdeel van de Visserijwet, en het ministerie van 

Landbouw, Natuur en Visserij is hiervoor het bevoegde gezag. Het ministerie is voornemens om te 

laten onderzoeken of een bredere openstelling (juridisch) mogelijk is. Wij zullen dit onderzoek, wat 

naar verwachting in 2024 zal worden gestart, af moeten wachten. Een bredere openstelling van de 

bevissing van de Amerikaanse rivierkreeften zal dan ook vooralsnog niet opgenomen kunnen worden 

in het Uitvoeringsprogramma Invasieve Exoten 2022 – 2026, omdat Gedeputeerde Staten niet 

bevoegd zijn om de bevissing breder open te stellen. 

 

5. Ziet het college van GS ook andere onderdelen van het Uitvoeringsprogramma Invasieve Exoten 

provincie Utrecht die naar aanleiding van de aangenomen motie wijziging behoeven?  

 

Antwoord: Nee, wij zien naar aanleiding van de aangenomen motie geen andere onderdelen van het 

Uitvoeringsprogramma Invasieve Exoten 2022 - 2026 die wijziging behoeven. In het 

Uitvoeringsprogramma zetten we in op onderzoek, met als doel systeemherstel. Omdat het volledig 

uitroeien van Amerikaanse rivierkreeften in Nederland vooralsnog onhaalbaar is staan wij nog steeds 

achter de doelstelling om te onderzoeken of er met systeemherstel een watersysteem mogelijk is 

waarin er sprake is van helder, plantenrijk water waarin Amerikaanse rivierkreeften wel voor kunnen 

komen maar niet domineren. Dit is wat momenteel door Waternet, met onze bijdrage, in de 

Molenpolder onderzocht wordt. 

 

6. Ziet het college van GS naar aanleiding van deze aangenomen motie door de Tweede Kamer kansen 

om de samenwerking op het beheersen van de populatie van de Amerikaanse rivierkreeft met de 

waterschappen te intensiveren?  

 

Antwoord: Wij zien naar aanleiding van de aangenomen motie geen kansen om de samenwerking op 

het beheersen van de Amerikaanse rivierkreeften met de waterschappen te intensiveren. Zoals 

eerder gesteld zijn wij niet het bevoegde gezag om die beheersingsinspanning te plegen of (juridisch 
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of financieel) te faciliteren. Wij zijn bovendien in afwachting van de onderzoeksresultaten van het 

vervolgonderzoek in de Molenpolder, waarin het eerdergenoemde systeemherstel op haalbaarheid 

wordt onderzocht. De eerste significante resultaten verwachten wij in het derde kwartaal van 2024.   

Pas met systeemherstel als realistisch perspectief zijn wij bereid om ook voor andere gebieden te 

onderzoeken of daar systeemherstel haalbaar zou kunnen zijn.  

 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 

 

 

 

 

 

 

Voorzitter, Secretaris, 

mr. J.H. Oosters mr. drs. A.G. Knol-van Leeuwen 


